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معاون سیف:

رسیدن نقدینگی به هزار هزار میلیارد تومان چیز خاصی نیست!

قیمت سکه و ارز ) به تومان(
قیمت بازارنوع سکه

1037500سکه تمام طرح جدید
1036000سکه تمام طرح قدیم

533000نیم سکه
289000ربع سکه

198000گرمی
105860هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3433دلار
3928یورو
4973پوند

939درهم
1213لیر ترکیه

جمعی از کارکنان بیمه مرکزی 
با انتشــار یک نامــه خطاب به 
افزایش  به  نسبت  رئیس جمهور 
هیئت  مدیران  نجومی حقــوق 
عامل بیمه مرکزی اعتراض کردند.

به گزارش نسیم، کارکنان معترض 
اذعان داشته اند که کارمندان تصمیم 
گرفته اند تا به نشانه اعتراض، نسبت 
به دریافت حقوق و مزایای 87 میلیون 
تومانی مدیران ارشد بیمه مرکزی در 

دیدار نوروزی، حضور نیابند.
دریافت حقــوق و مزایای بالای 
هیئــت عامــل یکــی از مهم ترین 
بندهای اشاره شده در نامه اعتراضی 
بوده که می افزاید: از زمان ریاســت 
محمدابراهیم امین بر بیمه مرکزی، 
حقوق و مزایای هیئت عامل به صورت 
نجومی افزایش یافته و حتی بخشی 
از حقوق ماهیانه اعضای هیئت عامل 
که بیــش از 200 میلیون ریال بوده 
خارج از فیش به آنها پرداخت می شود.

در ادامــه این نامه آمــده که با 
گذشــت دو سال همچنان هیچ گونه 
سیاســتی بــرای نظــارت و کنترل 
بازار بیمه ای کشــور طراحی نشده و 
بیشتر فعالیت ها مقطعی است، عدم 
بکارگیری نیروی انســانی متخصص 
و انتخاب مدیران بی تجربه به صورت 
مســتقیم و با نظــر رئیس کل بیمه 
مرکزی صورت گرفته که این اقدامات، 
روابط سیاسی  برخی  تحت الشــعاع 

انجام پذیرفته است.
کارکنان معتــرض در نامه خود 
آورده انــد که در کنــار هیئت عامل 
ناهمگون و ناکارآمد که هدف خاصی 
را دنبــال می کنند، ایــن اواخر هم 
یک فرد با دو ســال سابقه در بیمه 
مرکزی به صورت تحمیلی و فرمایشی 
به عنــوان قائم مقــام بیمه مرکزی 
منصوب شــده که نه تنها حضور وی 
مثمر ثمر واقع نشــده بلکه حاکی از 
بوده  شایسته سالارانه  دیدگاه  فقدان 

که باعث بی انگیزگی در بین کارکنان 
شده است.

کارکنان معترض، هشدار داده اند 
که اصرار در جداسازی بخش اتکایی 
بیمــه مرکزی هم نــه تنها منجر به 
تضعیف این ســازمان دولتی خواهد 
شد بلکه تاســیس یک شرکت ملی 
اتکایــی موجب ایجــاد رانت در این 

بخش خواهد شد.
در انتهای این نامه هم، رتبه بندی 
اســاس  بر  بیمــه ای  شــرکت های 
شــاخص های غیرکاربردی، پرداخت 
وام یکصد میلیون تومانی از صندوق 
تامین خسارت های بدنی با نرخ بهره 
4 درصدی به مدیر دفتر حقوقی بیمه 
مرکزی، پرداخت مبالغ خارج از فیش 
حقوقی بــه هیئت عامل و قائم مقام 
وی تا سه برابر حقوق و مزایا، ارتباط 
با کارگزاران بورســی بــرای خرید و 
فروش و استفاده از رانت های اطلاعاتی 
و معاملاتی، سپرده گذاری هدفمند در 

بانک ها، عدم توجه به مسائل معیشتی 
بازنشســتگان بیمه مرکــزی و ورود 
دستوری بخش انبوهی از منابع بیمه 
مرکزی به بازارهای بورســی آن هم 
بدون مطالعه که دست کم 25 درصد 
زیان داشته، به عنوان بخش دیگری از 
موارد اعتراضی کارکنان بیمه مرکزی 

بوده است.
در همین حال شنیده شده وزیر 
اقتصاد نیز دســتور بررسی چگونگی 
دریافت ایــن حقوق های نجومی در 

بیمه مرکزی را صادر کرده است.
گفتنی است حسن روحانی رئیس 
دولت یازدهم در ابتدای شروع به کار 
خود مدعی بود که ملاک گرانی جیب 
مردم اســت نه آمار و ارقام نهادهای 
دولتی اما ظاهرا الان ملاک ها تغییر 
کــرده و ملاک دولــت تدبیر و امید 
بــرای گرانی جیب مدیــران آن که 
حقوق هــای دهها میلیــون تومانی 

می گیرند، می باشد.

معاون بانــک مرکزی گفت: 
گروهی سعی دارند این تفکر را 
ایجاد کنند کــه رقم هزار هزار 
میلیارد تومان رقم خاصی است 
و اگر نقدینگی از این رقم بگذرد 
اتفاق خاصی در اقتصاد کشــور 

می افتد.
به گزارش »نسیم آنلاین«، پیمان 
قربانی با اشــاره بــه برخی اظهارات 
درباره افزایش حجــم نقدینگی در 
دولت یازدهم و رسیدن رقم آن به مرز 
هزار هزار میلیارد تومان اظهارداشت: 
هرچند برخی بر عدد رشد نقدینگی 
و ســطح هزار هزار میلیــارد تومان 
تمرکز کرده اند اما اساساً این رویکرد 

را صحیح نمی دانم.
قربانی عملکرد بانک مرکزی را در 
قالب مجموعه ای از متغیرها ارزیابی 
کرد و گفت: هرچند رشد نقدینگی 
بایــد مدنظر قرار گیــرد اما باید در 
صدر این مجموعه، نرخ تورم، هدایت 
و ثبات ارز، مدیریت رشد نقدینگی، 
ترکیب ترازنامه بانک مرکزی و غیره 

را نیز مورد توجه قرار داد.
معاون اقتصــادی بانک مرکزی 
بــا بیان اینکه هدف غایی، نرخ تورم 
اســت، تصریح کرد: خوشــبختانه 
مشاهده می شود که نرخ تورم به نحو 
مطلوبی کاهش یافتــه و هم اکنون 
نزدیــک 11درصد اســت و با توجه 
به ســطح پایین تورم نقطه به نقطه 
پیش بینی می شود در ماه های آینده 
به محــدوده تورم یــک رقمی وارد 

شویم.
قربانی گفت: رشد نقدینگی یکی 
از مســائلی است که به  عنوان هدف 
میانی برای سیاســت گذار پولی در 
راســتای دســتیابی به هدف نهایی 
)تورم( مد نظر است و در همین راستا 
سال گذشته اقداماتی در زمینه رشد 
نقدینگی در راستای تصمیمات گروه 
اقتصادی دولت انجام شد زیرا باید به 

رشد اقتصادی کمک می شد.
وی ادامــه داد: بنابراین ســال 
گذشته برای کمک به رشد اقتصادی 
شاهد مقداری افزایش نقدینگی در 

کشــور بودیم اما این امر به معنای 
آن نیســت که بانک مرکزی نسبت 
به نقدینگی بی توجه بوده و این رشد 

برای بانک ها اهمیتی نداشته باشد.
معاون اقتصادی بانک مرکزی با 
اشاره به رصد همیشگی این بانک بر 
رشــد نقدینگی، تصریح کرد: بانک 
مرکزی ملاحظات خود را برای رشد 
نقدینگــی دارد و در صورت نیاز هم 
اقدامات لازم را انجام می دهد اما در 
این بخش بحث این است که در بخش 
رشد نقدینگی به دلیل مساعدتی که 
در رشد اقتصادی شده سعی بر این 
بوده که هــدف تورمی و نرخ ارز در 
معرض خطر قرار نگیرند و تاکنون هم 
این ملاحظه مدنظر قرارگرفته است.

قربانی با تأکید بر اینکه در آینده 
بازهم باید رشد نقدینگی مورد پایش 
قرار گیرد، افــزود: به طور حتم باید 
در مواردی که برای حوزه نقدینگی 
اصلاحات لازم  اســت  مخاطره آمیز 

انجام شود.
وی ایجــاد مرز روانــی در افکار 

عمومی را یکــی از اهداف منتقدان 
در بحث افزایش نقدینگی برشــمرد 
و تصریح کرد: این گروه سعی دارند 
این تفکر را ایجاد کنند که رقم هزار 
هزار میلیارد تومان رقم خاصی است 
و اگر نقدینگی از این رقم بگذرد اتفاق 

خاصی در اقتصاد کشور می افتد.
این مقام مسئول در بانک مرکزی 
در همین ارتباط تأکید کرد: نقدینگی 
یک عدد اسمی است و به لحاظ اسمی 
نیز این متغیرها در اقتصاد همواره در 
حال افزایش هستند و این در حالی 
است که در هیچ زمانی نقدینگی در 

جامعه کاهش نیافته است.
معاون اقتصــادی بانک مرکزی 
به عملکرد دولــت یازدهم در بحث 
رشد نقدینگی اشــاره کرد و گفت: 
درمجموع اهدافی که در ســال های 
92 و 93 در نظر گرفته شده بود، به 
نحو مطلوب تحقق یافت ولی در سال 
94 به دلیل شرایط رشد اقتصادی، 
تصمیم های مدیریتی رشد نقدینگی 

را به همراه داشت.

اصلاح طلب  اقتصاددان  یک 
با انتقــاد از تناقض میان گفتار و 
رفتار دولت روحانی در برخورد با 
منتقدین گفت: دولت ارزشی برای 

منتقدینش قائل نیست.
تســنیم،  خبرگزاری  گزارش  به 
محمدرضا ســبزعلیپور رئیس مرکز 
تجــارت جهانــی ایــران در واکنش 
به اظهارات پی درپــی رئیس جمهور 
محترم مبنی بر اینکه حرف منتقد را 
باید شنید، با منتقدین باید با احترام 
برخورد کــرد، منتقــدان آزادند که 
انتقاد کنند و... دهها مورد دیگر اظهار 
داشت: سکاندار دولت یازدهم در برابر 
جمع، سخنان شیرین و عامه پسندی 
در ارتباط با تحمل منتقدین و آزادی 
انتقــاد از دولت و دولتمــردان ارائه 
می دهد اما در عمل علی رغم اظهارات 
و شعارهای داده شــده متأسفانه به 
هیچ یک از گفته هایشان پایبند نبوده 
و بــرای منتقدین خویش پشــیزی 
ارزش هم قائل نبوده و محدودیت های 
متعددی نیز برایشان ایجاد می کنند!!

وی با اشــاره به تحسین برانگیز 
بودن تحمل منتقدین از سوی دولت ها 
تصریــح کرد: اینکه کســی برخی از 
سیاست ها و عملکردهای رئیس جمهور 
و یا اعضاء دولت را قبول نداشته باشد 
و انتقادات و پیشنهادات خود را بدون 
هیچ توهینی، در کمال ادب و از ســر 
اخلاص بیان کند هیچ اشکالی ندارد 
اما اینکه آســتانه تحمل و نقدپذیری 
دولتمردان پایین باشد و حصاری دور 
منتقدین جناحی و حتی فرا جناحی 
خود کشــیدن اشکال دارد و کار غیر 
دموکراتیک و ناپســندی به حساب 
می آیــد. هرچند کــه دولت یازدهم، 

فعالیت های خود در عرصه اقتصاد را با 
انتقاد شدید به سیاست های اقتصادی 
دولت های نهم و دهــم آغاز کرد اما 
نگاهی به کارنامه 34 ماهه دولت تدبیر 
و امید حکایت از آن دارد که برخی از 
سیاست های مورد انتقاد دولت یازدهم 
درست به عنوان اصلی ترین سیاست ها 
و راهکارهای عملیاتی همین دولت در 
عرصه اقتصاد به کار گرفته شده است. 
از جمله هدفمندی یارانه ها، نرخ بهره، 
برداشت غیرقانونی از صندوق توسعه، 
افزایــش نرخ ارز و کاهش ارزش پول 
ملی، تجارت با برخی از کشورها و عدم 

مهار رکود، تورم و بیکاری و....
علیپــور افــزود: با وجــود این 
سیاســت ها و عدم تحقق وعده های 
اقتصادی داده شــده توســط آقای 
روحانی، پر واضح اســت که بالاخره 
جمعی از اقتصاددانان و کارشناســان 
برجسته، انتقاداتی را بر عملکرد دولت 
و تیم اقتصادی آن داشــته باشند اما 
اگر قرار باشد که به صرف انتقاد این 
عزیزان، آنهــا را نامحرم بدانیم، درب 
اتاق دولتمردان را به روی آنها ببندیم، 
نام آنها را در لیست سیاه بگذاریم و در 
هیچ نشست و جلسه ای هم دعوتشان 
نکنیم و دست آخر اینکه هیچ ارزش 
و احترامی برای منتقدین قائل نبوده و 
محدودیت های متعددی را نیز برایشان 
ایجاد کنیم و رسانه های همسو با دولت 
را نیز مجاب نمائیــم که هیچ یک از 
نظــرات و مصاحبه های آنان را چاپ 
و منتشــر نکنند!! اصلًا کار صحیح و 
پسندیده ای نیســت. اقتصاددانانی را 
که هر چقدر هم برجســته و صاحب 
نام باشند اما چون منتقد سیاست های 
غلط دولت هستند و با نظرات مردان 

اقتصادی دولت نیز همسو نمی باشند 
را اشــخاصی بی ســواد و بی اهمیت 
برشــمردن و برعکس کسانی را که 
شاید ســواد قابل قبول اقتصادی هم 
نداشته باشــند را فقط به دلیل اینکه 
مجیزگوی دولت هســتند و در برابر 
تیم اقتصادی دولت هم چشم بسته سر 
تعظیم فرود می آورند را آقای دکتر و 
پروفسور و اقتصاددان برجسته نامیدن 
کاری غلط و خیانت به این کشور است.

وی تصریح کرد: طی ســه سالی 
که دوســتان تدبیر و امیــدی بنده 
بر ســرکار بوده اند دائمــاً برای مردم 
عزیزمان سخنرانی کرده و هر روز اعلام 
نموده اند که دولت قبلی برد و خورد 
و ویران کرد و دزدی کرد و نابود کرد 
و خزانــه را خالی کرد و این را کرد و 
آن را کرد و.... غیره!!! باید به دوستان 
دولتمرد خودم عرض کنم که هم من 
و هم مردم عزیز ایران بهتر از هر کسی 
می دانند که دولت گذشته چه کرد و 
چه مدیریتی را اعمال نمود و همین 
نارضایتی مردم از سیاست های دولت 
قبل موجب شد تا با رأی خود، دولت 
تدبیر و امید را بر سرکار آوردند. پس 
مردم دنبال شــنیدن و دانستن این 
موضوع نیســتند که آن دولت این را 
کرد و آن را کرد بلکه مردم به دنبال 
دانستن این موضوع هستند که دولت 

روحانی چه کارها کرده است. 
ایــن اصلاح طلب افــزود: من به 
جــرأت می توانم این مطلب را عرض 
کنم که دوستان من در دولت یازدهم 
قدردان و شکرگذار آقای احمدی نژاد 
هســتند و برای طول عمر ایشان دعا 
می کنند زیرا اولاً اگر ایشــان نبود و 
آن سیاســت های بعضاً غلط را اجرا 

نمی کــرد، مردم به دلیــل نارضایتی 
از آن برنامه ها و ســوء مدیریت ها، ما 
را انتخــاب نمی کردنــد و ثانیاً وجود 
آقای احمدی نژاد باعث شــده است 
تا از صبح تا شــب تمام مشــکلات، 
سوءمدیریت ها و کم کاریهای خودمان 
را طی ســه سال گذشــته به گردن 
ایشان بیندازیم. پس روزی ده بار باید 
گفت که خدا به آقای احمدی نژاد عمر 
طولانی عنایت کند. ضمناً لازم به ذکر 
است که دولت گذشته هر چیزش بد 
بود یک چیــزش خوب بود و آن هم 
اینکه آســتانه تحمــل آن دولت در 
برابر منتقدین بسیار بالا بود و هرچه 
ما انتقاد تندی از رئیس جمهور سابق 
و یارانش می کردیم باز هم کســی ما 
را از جلســات اخراج نکرد و ما را به 

غیرقانونی بودن محکوم ننمود.
وی گفت: دولتی که دنبال مجلس 
و رسانه همسو می گردد حتماً ریگی 
به کفش دارد زیرا اگر مشکلی ندارد 
و درســت کار می کند دیگر از کسی 
ترســی ندارد و با کســی خرده برده 
ندارد، به قــول قدیمی ها: طلائی که 
پاک است چه منتش به خاک است. 
متأسفانه وضع دولت ما درست شده 
حکایت آن بچــه تنبلی که نه درس 
می خواند و نه به تکالیفش درســت 
عمل می کند و به همین خاطر فقط 
و فقط به دنبال معلم آشــنا می گردد 
و خریدن شــاگردان زرنگ کلاس تا 
به شــکلی از طریق آنهــا موانع را از 
ســر راه خود بردارد و راه همیشگی 
خودش را دهــد. دولتمردان عزیز از 
جملــه جناب آقــای روحانی باید به 
این موضوع توجه داشــته باشند که 
زمان مثل برق می گذرد و تا چشمی 

بهم بزنیم اردیبهشــت 1396 نیز فرا 
خواهد رســید فلذا ما فقط چند ماه 
وقت داریم تا با عملکرد درست خود 
اقتصادی،  علی الخصوص در زمینــه 
هدایت دولــت دوازدهــم را هم در 
دســتان خود ببینیم اما اگر در طی 
ماه های آینــده باز هم کوتاهی کرده 
و حرکــت مثبتی انجام ندهیم، چهار 
ســاله دوم دولت تدبیر و امید را باید 
در خواب ببینیم. اینکه بخواهیم دست 
روی دست بگذاریم و همه مشکلات 
را بر گردن دولت گذشته بیندازیم و 
رفع مشــکلات آینده کشور را هم بر 
عهده برجام بگذاریم و خود بنشینیم 
نظاره گر باشیم و فقط منتظر بمانیم و 
ببینیم که کدام مقام ارشدی در کشور 
طی این هفته و آن هفته صحبتی را 
بر خلاف خواسته ما بر زبان آورده تا 
ســریعاً برویم پشــت تریبون و برای 
دلخوشی جمعی، سخنرانی متفاوتی 
داشته باشــیم تا جمعی ما را شجاع 
بدانند و برای ما هورا بکشــند. با این 
فرمان هیچ مشکلی از مشکلات میهن 

و ملت مرتفع نخواهد شد.
رئیــس مرکــز تجــارت جهانی 
ایــران در خاتمه افــزود: از زمانی که 
سیاســت های اقتصادی دولت را نقد 
کــرده و می کنم متأســفانه بیش از 
حد مورد بی مهری دوستان دولتمرد 
خودم قرار گرفته ام به طوریکه روز به 
روز عرصــه کار و فعالیــت نیز برایم 
تنگ تر می شــود!! مثلًا طی چند روز 
گذشــته به قدری موانع بر سر راهم 
ایجاد کرده اند کــه دیگر راهی جزء 
بیان موانع و مشکلات برای اینجانب 
باقی نمانده بود که می خواستم امروز 
علناً به آنها اشاره کنم اما بنابه توصیه 

و درخواست برخی از دوستان دلسوز 
دولتی و غیردولتی ام قرار بر این شد تا 
چند روزی صبر پیشه کرده و چنانچه 
موانع و مشــکلات بر قوت خود باقی 
ماندند آنان را اطلاع رسانی نمایم که 
البته نمی دانم آیا واقعاً ریاست محترم 
جمهوری شخصاً از این فشارهایی که 
بر منتقدین اقتصادی وارد می شــود 
مطلع هستند یا خیر؟ ولیکن محض 
اطــلاع جناب آقای روحانی و ســایر 
دولتمردان عزیز بــرای چندمین بار 
عرض می کنــم که، جمعی از همین 
منتقدانی که امروز نامحرم شــده اند، 
اصلاح طلــب و یا تدبیر و امیدی بوده 
و شما را در پیروزی انتخابات و احراز 
جایگاه رفیع ریاست جمهوری یاری 
دادند. هرچند که امروز به دلیل انتقاد 
از سیاست های غلط اقتصادی دولت 
و عدم اطاعــت بی چون و چرا از تیم 
اقتصادی دولت به بی سوادی و جعلی 
بودن متهم شده و درب تمام اتاق های 
دولت به رویشان بسته شده است اما 
برای سربلندی  باشــید که  مطمئن 
ایران و ایرانی و حفظ آبروی خودمان 
هم که شده نه تنها چوبی لای چرخ 
دولت تدبیر و امید نخواهیم گذاشت 
بلکه برای ســربلندی نظام و پیروزی 
دولت محترم از هیچ کوششــی نیز 
دریــغ نخواهیم کرد ولــو اینکه در 
مقام منتقد دولت باشــیم و مورد کم 
لطفی جنابعالی و همکاران محترمتان 
قرار بگیریم!! ضمناً دوســتان عزیزم 
مستحضر باشند که هر حرکت سوئی 
درجهت محدودیت و برخورد با ما که 
خــود عضوی از اعضاء تدبیر و امید و 
از دوستان قدیمی شما هستیم چیزی 

جز تف سربالا نبوده و نخواهد بود.

رئیس اصلاح طلب مرکز تجارت جهانی ایران:

دولت اگر حسابش پاک است چه نیازی به مجلس و رسانه همسو دارد؟!

دریافت ماهانه 87 میلیونی یک مدیر دولت تدبیر
ملاک تورم جیب ایشان است!

عضو هیئت نمایندگان ایران، 
نرخ تورم واقعی را ۱۸ تا ۲۰ درصد 
می داند و می گوید: مردم کاهش 
تورم را حس نمی کنند و کالاها را 

از بازار گران می خرند.
اسدالله عسگراولادی در گفت وگو 
با مهر با تشریح عملکرد دولت روحانی 
در تامین معیشت مردم، گفت: اگرچه 
بهبود معیشــت یکی از شــعارهای 
دوران  در  رئیس جمهــور  اساســی 
انتخاباتی ریاســت  جمهوری بود اما 
اکنون دولت یازدهم در کاهش تورم 
واقعی می لنگد. در واقع، رئیس جمهور 
و تیم اقتصادی در سال اول روی کار 
آمدن شــان، با مردم صادقانه حرف 
زدند و مــردم نیــز از آنها حمایت 
کردند، ضمن اینکه تیم وزارت امور 
خارجه نیز برای پرونده هسته ای وقت 

زیادی گذاشت.
عضــو هیئت نماینــدگان اتاق 
بازرگانی و صنایع و معادن ایران افزود: 
در سال دوم فعالیت کابینه یازدهم، به 
دلیل اینکه دولت نتوانست به صورت 
واقعــی، تورم را پایین بیاورد، به زور 
تورم را پایین نگه داشت و اعلام کرد 
که تورم تک رقمی شده در حالی که 
ایــن اتفاق رخ نداده بود؛ و اینجا بود 
که کار لنگید. مردم به طور محسوس 
کاهش تورم را حس نمی کنند، چرا 

که سال 92 نان را می خریدند 500 
تومان، ولی الان اگرچه رئیس جمهور 
نرخ تــورم را 9 درصد اعلام کرد اما 
مردم نان را 2000 تومان می خرند. 

پس دولت آمار بی خود می دهد.
وی تصریح کرد: اعلام آمار تورم 
تک رقمی حاکی از این نیست که تورم 
کاهش یافته است، چراکه این فاکتور 
اقتصادی، پایه و اساس علمی دارد؛ 
بنابراین وقتی تورم اقلامی که سهم 
مهمی در سبد تورمی دارند، به صورت 
مصنوعی پایین نگاه داشته می شود و 
دولت برخی قیمت ها مثل خودرو و 
مسکن را ثابت نگه داشته و قیمت ها، 
ترقــی نمی کنند؛ بــر روی تورم اثر 
می گذارد در حالی که نوسان قیمت 
در سایر کالاهای مصرفی وجود دارد؛ 
پس تورم واقعی، بالای 18 درصد یا 
شاید حتی 20 درصد هم باشد، چرا 
که قیمت همه کالاها بالا رفته است.

عضو اتاق بازرگانی ایران:

مردم کاهش تورم را حس نمی کنند
به گفته عسگراولادی، قیمت همه 
کالاها بالا رفته ولی نرخ اتومبیل ترقی 
نکــرده و این عدم افزایش قیمت، بر 
کل تورم سایه انداخته است در حالی 
که مظلوم ترین قشــر، حقوق بگیرها 
هستند که از تورم اثر ذاتی می پذیرند. 
اگرچه دولت روحانی می گوید تورم 
کاهش یافته ولی هیچ حقوق بگیری 
نمی تواند برای خود خانه بخرد مگر 
از پدرش پول قرض بگیرد؛ پس تورم 
هست. اجاره خانه ای که دو سال پیش 
مردم می پرداختند بــا اکنون یکی 
نیســت. هیچ صاحبخانــه ای حاضر 
نیســت بخشی از پول پیش خانه ای 
را به مستاجرش برگرداند چون تورم 
کاهــش نیافته اســت، چراکه مردم 
کاهــش تورم را حــس نمی کنند و 

کالاها را از بازار گران می خرند.
وی اظهار داشت: علی رغم همه 
اینها، دولت در مقابل افزایش قیمت ها 
در بازار می گوید این تورم نیست در 
حالــی که خواهش من از دولت این 
است که با مردم صادق باشد. مسائل 
را بشکافد و بگوید که تورم هر بخش 
چقدر اســت. اکنون مزد کارگر هم 
افزایش یافته و این خود تورم و گرانی 
به شمار می رود. اکنون گرانی بدی در 
بازار وجود دارد؛ تورم از نظر من پایین 
نیامده و همانطور که گفتم، بین 18 

تا 20 درصد است.
عسگراولادی با بیان اینکه کاهش 
شــاخص تورم در مجموع مرتبط با 
پائین آمدن نرخ تــورم در کالاهای 
بزرگ صنعتــی مثل مس و فولاد و 
خودرو است، خاطرنشان کرد: دلیل 
این کاهــش قیمت هم دلســوزی 
تولیدکنندگان نیست بلکه قیمت های 
بین المللی کاهش یافته است. باید دید 
که مردم از تورم چه می بینند. بانک 
مرکزی ما تلاش دارد که ریال را حفظ 
کند، البته ما هم به این حفظ کردن 
ارزش ریــال معتقدیم ولی گاهی در 
دنیــا اگر حفظ پول ملی باعث رکود 

شود، از آن صرف نظر می کنند.
وی گفت: دولت باید برای رکود 
کاری کنــد؛ رکود بــه اصطلاح ما 
بازاری هــا یعنی کســادی و اینکه 
درآمد به اندازه ای نیســت که پول 
کارگران را بدهیم؛ بانک ها هم قفل 
هســتند؛ در این قسمت هم، دولت 
روحانی موفق نبوده اســت. تورم را 
به ظاهر پایین آورده ولی مردم برای 
تامین کالاهای مصرفی خود مشکل 
دارند. هر چقدر هم که دولت بگوید 
تورم پایین آمده است اما مردم لمس 
نمی کنند؛ بنابراین، دولت در بهبود 
معیشت مردم در یکسال اخیر موفق 

نبوده است.

فروشندگان  اتحادیه  رئیس 
برخی  اینکه  گفت:  خانگی  لوازم 
کالا  اعتباری  کارت  می  گوینــد 
درست  فروشندگان شده  نصیب 
نیست و تاکنون به دلیل مشکلاتی 
که وجود دارد، یک ریال هم در این 

طرح کالا فروخته نشده است.
محمــد طحانپــور در گفت وگو 
بــا فارس، در مــورد آخرین وضعیت 
طــرح کارت اعتبــار کالا که برخی 
تولیدکننــدگان ادعــا می کنند، تنها 
نصیب فروشگاه ها شده و به سرانجام 
نرســیده، اظهار داشت: فروشگاه های 
لــوازم خانگی هنوز یــک  کارت هم 
دریافــت نکرده اند و متاســفانه نحوه 
در نظر گرفتن نمایندگی های فروش 
کالاهای لوازم خانگی که مشمول این 

طرح می شوند، درست نبوده است.
وی افزود: به عنوان مثال یکی از 
برندهای معتبر ایرانی نمایندگی فروش 
نداشته و کالای خود را بین بنکداران 
تقســیم می کند و علیرغم اینکه این 
کالا در فروشگاه ها موجود است، اما به 
دلیل نداشتن نمایندگی امکان فروش 

به مشتری را هم ندارد.
به گفته طحانپــور کار به جایی 
رسیده که برخی از مشتریان تقاضای 
مبادله کارت اعتبــاری خرید کالا با 
پول نقد را با کسر سود از فروشندگان 
کرده اند که این کار در عمل امکانپذیر 

نیست.
وی در توضیح بیشــتر موضوع، 

گفت: در این طرح قرار اســت تا پول 
مستقیم به حساب تولیدکنندگان برود 
و تولیدکننده نیز 3 درصد از محل سود 

را به واحد صنفی بدهد.
رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم 
خانگــی بر این نکتــه تاکید کرد که 
تاکنــون یک ریال هم از این کارت ها 
خریدی در فروشــگاه ها انجام نگرفته 
و اینکــه برخــی می گوینــد کارت 
اعتباری نصیب فروشــندگان شده نه 
تولیدکننده، معلوم اســت که اصلا از 
موضوع خبــر ندارند و یا تولیدکننده 

نیستند.
طحانپــور در مورد طرح ویژه ای 
که قرار بود خود اتحادیه فروشندگان 
لــوازم خانگی به طور مــوازی برای 

کارت اعتبــاری در نظــر بگیرد نیز 
اظهــار داشــت: با 4 بانــک به طور 
مستمر موضوع را پیگیری کردیم، اما 
ظاهرا بانک ها بیشتر به کار بنگاه داری 
مشغولند تا بانکداری چرا که هر کدام 
درخواست ســود 24 تا 36 درصد را 
بابت این طــرح کرده اند که اگر قرار 
بود چنین سودی به آنها بدهیم خود 
فروشندگان به طور مستقیم می توانند 
کالایشان را اقساطی به مردم با چنین 

سودی بفروشند.
وی در مورد رونق در بازار فروش 
لوازم خانگی و تغییر قیمت ها نسبت 
به ســال گذشــته هم گفت: مردم به 
انــدازه نیاز از بــازار خرید می کنند و 
مشــکل رکود نیســت، بلکه تورم در 

تولید است. آقایان متاسفانه یک زمانی 
بدون در نظر گرفتن ظرفیت بازار فقط 
مجوز تولید داده اند و اکنون تولید بیش 

از کشش بازار وجود دارد.
رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم 
خانگــی با بیان اینکــه در همه جای 
دنیا برندهای معتبر با بازارســنجی و 
دریافت سفارش تولید را آغاز می کنند، 
خاطرنشــان کرد: این در حالی است 
کــه برندهای معتبر اروپایی نیز بیکار 
ننشسته اند و چشم به بازار ما دارند و 
ما باید در این بین سعی کنیم، از نام 
برندهایــی که جایی در بازارهای دنیا 
دارند استفاده کرده و با تولید مشترک 
و ساخت کالا در ایران زمینه صادراتی 

را فراهم کنیم.

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی:

هیچ کالایی با طرح کارت اعتباری فروخته نشده است
در حاشیه نشست معاون اول رئیس جمهور و وزیر نفت یک تولیدکننده 
تجهیزات صنعت نفت گفت: چرا با وجود اینکه کالایی در درون کشــور 
تولید می شود مشابه آن برای استفاده در پروژه های نفتی از چین وارد 

می شود؟
به گزارش تسنیم، در حاشیه سومین روز برگزاری بیست و یکمین نمایشگاه 
بین المللی نفت ایران با حضور معاون اول رئیس جمهور و وزیر نفت، نشســتی با 
سازندگان داخلی تجهیزات نفتی که در زمینه ساخت 10 کالای راهبردی صنعت 

نفت فعالیت دارند برگزار شد.
در این نشست که سازندگان یک به یک به ارائه گزارش از فعالیت های خود 
مشغول بودند، یکی از تولیدکنندگان تجهیزات صنعت نفت میکروفون را در دست 
گرفــت و رو به معاون اول رئیس جمهــور و وزیر نفت گفت: »چرا با وجود اینکه 
کالایی در درون کشور تولید می شود، مشابه آن برای استفاده در پروژه های نفتی 
از چین وارد می شود؟ ما تولیدکنندگان کالا از واردات چینی گله داریم آقای وزیر.«

وزیر نفت که متوجه شــد این تولیدکننده در جمع فعالان ساخت 10 گروه 
کالاهای راهبردی حضور ندارد و بدون نوبت میکروفون رو در دست گرفته، حرف 

این تولیدکننده را قطع کرد و گفت: این نقد شما بماند بعدا صحبت می کنیم.
ایــن جمله وزیر نفت با انتقاد توام با عصبانیت این تولیدکننده مواجه شــد 
که اکنون دیگر میکروفون در دســت نداشت. این تولیدکننده که تلاش می کرد 
صدایش رسا باشد، خطاب به وزیر نفت گفت: چرا اجازه نمی دهید صحبت کنم، 

من تولیدکننده کجا گله خودم را به گوش شما برسانم؟
زنگنه در پاسخ گفت: اینجا و این جلسه برای مواردی دیگر تشکیل شده، من 

بعدا به شما وقت می دهم که بیایید و انتقاد خود را مطرح کنید.
با هدایت محافظان نهاد ریاست جمهوری، این تولیدکننده از جمع حضار خارج 

شد به امید اینکه بعدا وقت ملاقات با وزیر نفت را خواهد داشت.
خارجی ها توانایی سازندگان ایرانی را پذیرفته اند

مدیرعامل شرکت ملی نفت نیز در مراسم افتتاحیه بیست و یکمین نمایشگاه 
نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی پیام نمایشگاه امسال را توسعه شتابان خودکفایی 
دانســت و گفت: بعد از برجام حضور شرکت های خارجی در نمایشگاه 64 درصد 
نسبت به سال گذشــته افزایش یافته و تعداد پاویون های خارجی هم با افزایش 

90 درصدی از 6 به 11 پاویون رسیده است.
به گزارش فارس، رکن الدین جوادی ادامه داد: خارجی ها پذیرفته اند که ایران 
امروز با گذشــته متفاوت است. صنعتگران ما توانمندی های ویژه ای پیدا کرده اند 
و سیاست های نظام و دولت و وزارت نفت باعث شده خارجی ها متوجه شوند که 
حضور آنها در ایران صرفا با ســرمایه گذاری مشترک و انتقال دانش فنی ممکن 
خواهد بود و در بیش از 200 شرکت خارجی که شخصا بازدید کردم 85 درصد 

این باور را پیدا کرده بودند.

انتقاد تولیدکننده ایرانی از واردات خارجی
 در حضور جهانگیری

عضو شــورای پول و اعتبار 
تــا ۲5 درصد حجم   ۲۰ گفت: 
هزار  هفت  اختیار  در  نقدینگی 
موسســه مالی غیرمجاز کشور 

است.
در  پورابراهیمــی  محمدرضــا 
گفت وگو با ایســنا پیرامون عملکرد 
بانک های کشور و موسسات مالی و 
اعتباری اظهار کرد: یکی از چالش های 
اصلی اقتصاد کشــور که بر عملکرد 
نظام بانکی ای که بر اســاس قانون 
عمل می کند، نیز اثر ســوء گذاشته، 

موسسات مالی غیرمجاز است.
وی افزود: برخی از این موسسات 

تبدیل بــه مجموعه های قابل توجه 
شــده اند که نقش خاصی در کشور 
بــازی و در حوزه بــازار پول چالش 

ایجاد می کنند.
کــرد:  اظهــار  پورابراهیمــی 
صندوق هــای خانوادگــی به دلیل 
تجمیع منابع، زیر نظر بانک مرکزی 
نیستند و غیرمجاز محسوب می شوند 
و تعــداد بســیار محــدودی از این 
موسســات - حدود 50 مورد - 95 
درصد منابع را در اختیار دارند و سایر 

موسسات، ریز هستند.
نماینده مــردم کرمان و راور در 
مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد: 

متاســفانه امروز موسسات غیرمجاز 
فارغ از هرگونه تعهدات قانونی فعالیت 
می کننــد و در همین راســتا نیز نه 
سقف تسهیلات داشــته و نه قانون 
را رعایــت می کنند که باعث چالش 
اساســی در حوزه اقتصادی کشــور 

شده است.
پورابراهیمی در ادامه با بیان اینکه 
شورای پول و اعتبار ساماندهی این 
موسسات را مصوب کرد و این اتفاق 
در مورد برخی از این موسسات افتاده 
است، اظهار کرد: تعدادی از موسسات 
10 سال قبل با مجوز مقطعی محدود 
کار خود را آغاز کردند اما سپس بدون 

نظارت بانک مرکزی کار را توســعه 
داده و خــود را جا انداختند و مردم 
بدون کسب اطلاع از بانک مرکزی، 
منابــع خــود را در این موسســات 
گذاشــته و هم اکنون این موسسات 
تبدیل به مجموعه هایی شده اند که 

20 تا 50 هزار سهامدار دارند.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
شورای اسلامی گفت، عزم و اراده بر 
مالی غیرمجاز  ساماندهی موسسات 
است و طی دو ســال اخیر یکی دو 
مورد از آنها ســاماندهی شده و کار 
را پیگیری می کنیم تا ســاماندهی، 

محقق شود.

عضو شورای پول و اعتبار خبر داد

25 درصد نقدینگی کشور در اختیار هفت هزار موسسه مالی غیرمجاز!

یــک کارآفرین در اســتان 
خوزســتان توانســته از طریق 
پرورش قارچ خوراکی 6 نفر را به 
طور مستقیم و ۱۰ نفر را به صورت 

غیرمستقیم مشغول به کار کند.
روح الله ممبینی کاظمی، با ایجاد 
یک ســالن 110 متری هر ســه ماه 
حدود 4 تن قارچ برداشــت می کند. 
وی می گوید: اگر هر کیلوگرم قارچ را 
به مبلغ 6 هزار تومان بفروشم ماهانه 

حدود 8 میلیون تومان فروش دارم.
ایــن کارآفرین خوزســتانی اهل 
شهرستان باغ ملک در ادامه می افزاید: 
میزان تسهیلاتی که برای کار پرورش 
قارچ خوراکی دریافت کردم 15 میلیون 
تومــان بوده که با همین تســهیلات 
نه چندان زیاد توانســته ام در هر دوره 
4 تن قارچ خوراکی پرورش داده و به 

بازار ارائه کنم.
ممبینی کاظمی کــه اکنون در 
کارش خبره شده تلاش دارد با استفاده 

از آخرین روشــهای علمی بر میزان 
تولید خود بیفزاید و از طریق افزایش 
تولید علاوه بر خدمت به کشورش به 
فرمان رهبرش هم لبیک بگوید و عملا 
ثابت کند که ایرانی مسلمان می تواند با 
کار و اراده و اطاعت از فرامین رهبری 
قدرت های پوشــالی دنیا را پشت سر 

بگذارد.
ایــن کارآفرین پرتلاش باغ ملکی 

می گوید: مطالعات علمی نشان می دهد 
کــه در قارچ دو نوع قنــد به نام های 
ترهولوز و کیتیــن وجود دارد که در 
بافت بالای آنها در بدن موجب تحریک 
سیســتم ایمنی بدن می شود، به این 
ترتیب آنها مانع فعالیت ویروســها و 
باکتریها شده و از فعالیت های زیانبار 
این میکروبها جلوگیری می کند، از این 
رو به هموطنانم توصیه می کنم مصرف 

سرانه قارچ خوراکی را به استانداردهای 
جهانی برسانیم.

ممبینی کاظمی می گوید: میانگین 
تولید ســالانه قارچ در جهان 7/700 
میلیون تن می باشد و میانگین سرانه 
مصرف 4 کیلوگرم اســت در حالیکه 
در کشــورمان میزان تولید ســالانه 
103/000 تــن و میانگیــن ســرانه 
مصرف سالانه آن 1/2 کیلوگرم است 
که اگر ما این ماده غذایی و سرشار از 
ویتامین و پروتئین را خوب بشناسیم 
می توانیم در سلامتی خود نقش موثری 

داشته باشیم.
ممبینــی کاظمی که قبلا کارگر 
کارخانــه لوله کشــی بــوده در کنار 
کارگری به همراه همســر و برادران 
خود اقدام به راه اندازی کارگاه پرورش 

قارچ خوراکی کرده است.
وی قصــد دارد در کنار ســالن 
پرورش قارچ کارگاه پرورش بلدرچین 

نیز راه اندازی کند.

اشتغالزایی 16 نفر از طریق پرورش قارچ

رئیس سازمان بسیج سازندگی 
گفت: در 3 سال گذشته با ایجاد 
کوچک  واحد  هــزار   ۱۰۰ حدود 
نفر،  هزار   ۱5۰ اشتغال  و  تولیدی 
در حوزه اقتصاد مقاومتی و صنایع 

تبدیلی فعالیت کرده ایم.
به گزارش سازمان بسیج سازندگی، 
سرتیپ نعمان غلامی افزود: از سال 90 
که کشور درگیر جنگ اقتصادی تمام 
عیار شــد، سازمان بسیج سازندگی با 

برنامه سیاستی مشخص عمل کرد.
اساســی  وی گفت: جهت گیری 

حرکــت ایــن ســازمان بر اســاس 
سیاســت های مقام معظــم رهبری 
مبتنی بر مردمی کردن اقتصاد، دانش 
بنیــان کردن تولید و افزایش تولید با 
اســتفاده از ظرفیت های خالی کشور 
بوده اســت. غلامی افزود: بر اســاس 
مطالعات، محصولات دارای ضایعات را 
در هر شهرستانی شناسایی می کنیم و 
از آنجا که حدود 30 درصد محصولات 
کشــاورزی ما از بین می رود به دنبال 
فرآوری این محصولات هســتیم و بنا 
داریــم صنایع تبدیلــی را در اختیار 

مــردم قرار دهیم و با این اقدام تحول 
جدی در اقتصاد کشاورزی و ماندگاری 
بیشتر مردم در روستاها و جلوگیری از 
مهاجرت آنها به حاشیه شهرها محقق 

می شود.
رئیس ســازمان بسیج سازندگی 
امســال هدف گذاری کرده ایم  گفت: 
که 100 هزار شــغل در حوزه صنایع 
تبدیلی و اقتصاد مقاومتی در کشــور 
ایجاد کنیم و آمادگی کمک به دولت 
بیابان زدایی،  همچون  عرصه هایی  در 
واکسیناسیون دام و سایر موضوعات از 

جمله علمی کردن کشاورزی را داریم.
گروه های  اکنــون  گفت:  غلامی 
جدیــد صنعت، کشــاورزی و عمران 
در این ســازمان تشــکیل شده است 
و در حــوزه علمی کردن کشــاورزی 
برای افزایش میانگین تولید محصول 
در واحد ســطح می توانیــم به دولت 

کمک دهیم.
وی افزود: در بحث مشاغل خانگی 
و واحدهــای کوچک هم ظرفیت های 
بسیار فراوانی از جمله پرورش آبزیان 

و قارچ در کشور داریم.

ایجاد 100 هزار کارگاه کوچک توسط بسیج سازندگی
مدیرعامل ایران ایر گفت: در 
پیشنهاد  عربستان،  با  مذاکرات 
سعودی ها مبنی بر انجام پروازهای 
حج از سوی یک شرکت هواپیمایی 

سوم را نپذیرفتیم.
به گزارش خبرگزاری فارس، فرهاد 
پرورش با بیان اینکه برای برنامه ریزی 
پروازهای حج منتظر اقدامات سازمان 
حج و زیارت هســتیم، اظهار داشت: 
اگر سازمان حج و زیارت با وزارت حج 
عربستان به نتیجه برسند مانند سنوات 
گذشــته برنامه ریزی هــا و مذاکرات 

مربوط به حوزه هوایی و انجام پروازها 
را پیگیری خواهیم کرد.

وی با اشاره به روال انجام پروازهای 
حج در ســال های گذشــته گفت: در 
سنوات قبل هم 50 درصد پروازهای 
حجاج را شرکت های هواپیمایی ایرانی 
و 50 درصــد را شــرکت هواپیمایی 
سعودی برقرار می کردند این قانون را 
عربستان نه فقط با ایران بلکه با همه 

کشورها دارد.
پرورش ادامه داد: طبیعی است که 
اگر شرکت هواپیمایی سعودی نتواند از 

عهده این تعداد پرواز برآید و یا نخواهند 
که از این حقوق خود استفاده کنند این 
سهم پروازی می تواند به شرکت های 
هواپیمایی ایرانی منتقل شود که البته 

چند بار این اقدام را انجام داده ایم.
وی افزود: در مذاکرات با سعودی ها 
تاکید کرده ایم کــه باید همین روال 
سنوات گذشته در انجام پروازها برقرار 
باشــد و خوشــبختانه توانستیم این 
موضوع را در پایان مذاکرات به تایید 

طرف عربستان برسانیم.
مدیرعامل ایران ایر با بیان اینکه 

فکر می کنم هنوز از ســوی عربستان 
پاسخی به سازمان حج و زیارت درباره 
حضــور زائران ایرانی در مراســم حج 
داده نشــده گفت: هر ســال پیش از 
آغاز ایام حــج مذاکراتی بین ایران و 
عربستان انجام می شود که بخشی از 
این مذاکرات دربــاره انجام پروازهای 
حجاج است البته این مذاکرات معمولا 
در بهمن ماه انجام می شــد اما امسال 
به دلیل کارشــکنی هایی که صورت 
گرفت، انجام ایــن مذاکرات چند ماه 

به تعویق افتاد.

مدیرعامل ایران ایر:

پیشنهاد سعودی ها برای انجام پروازهای حج توسط ایرلاین سوم را نپذیرفتیم

مرکز مطالعات اقتصادی بســیج دانشجویی دانشگاه علم و صنعت 
در نامه ای به مدیرکل اعتبارات بانک مرکزی نوشت: اعطای وام ازدواج 

۱۰میلیون تومانی کاملا شدنی است.
مرکز مطالعات اقتصادی بســیج دانشجویی دانشگاه علم و صنعت نسبت به 
سخنان علی اصغر میرمحمد صادقی، مدیرکل اعتبارات بانک مرکزی درباره قانون 
وام ازدواج 10 میلیون تومانی در نشست 14 اردیبهشت ماه جاری واکنش نشان داد.
این مرکز در بخشی از نامه خود به علی اصغر میرمحمد صادقی آورده است: 
جنابعالی در بخشی از صحبت های خود بیان نموده اید که هم اکنون در قبال 35هزار 
میلیارد تومان ســپرده پس انداز قرض الحسنه 36 هزار میلیارد تومان تسهیلات 
قرض الحسنه پرداخت شده است که نسبت 111 درصدی را نشان می دهد. طبق 
آخرین آمار ارائه شده توسط بانک مرکزی در بهمن 94، سپرده های قرض الحسنه 
در نظام بانکــی 39/5 هزار میلیارد تومان بوده که 35/9 هزار میلیارد تومان آن 
به صورت قرض الحســنه وام داده شــده است. با توجه به کسر 10 درصد سپرده 
قانونی، سپرده های قرض الحسنه 35/5 هزار میلیارد تومان بوده بنابراین تسهیلات 
قرض الحســنه 101 درصد سپرده ها می شود نه 111 درصد. پرداخت یک درصد 
بیشتر از مقداری که بایستی به صورت قرض الحسنه بانک ها تسهیلات می دادند 
در حالیکه حدود 30 درصد از سپرده های قرض الحسنه مردم را به مدیران کارکنان 

خود داده اند تقریبا هیچ است.

مرکز مطالعات اقتصادی بسیج دانشجویی دانشگاه علم و صنعت:
اعطای وام ازدواج 10 میلیون تومانی 

کاملا شدنی است


